
Ondřej Havrda, Keltec Engineering, Irsko 
Tato pracovní stáž měla místo v Irsku a byla určena na čtyři týdny.  Na stáž jsem se dostal 

hlavně díky programu Erasmus+ na Střední průmyslové škole strojní a elektrotechnické a 

Vyšší odborná škola Liberec. 

Pracoval jsem ve firmě Keltec Engineering, která se zabývá vývojem a montáží zemědělských 

strojů. Já jsem se k vývoji nedostal a zapojil jsem se do 

výroby. Utahoval jsem šrouby, brousil a řezal. Takže nic, co 

bych označil jako odbornou práci, ale alespoň jsem se 

v těchto činnostech zlepšil.  

Co se týče angličtiny, tak tu jsem příliš neuplatnil, protože 

jsem většinu času pracoval s Rusy a Poláky, kterým bylo 

docela dobře rozumět. Rozumět bylo i náhodným 

kolemjdoucím. Bohužel jsem si s nikým moc nepopovídal. 

Nebylo to v tu dobu příliš možné. 

Bydlel jsem v domě poblíž Drominy. Na rozdíl od ostatních 

jsem nebydlel v Corku. K snídani jsem měl buď cereálie 

s mlékem či kus ovoce. V práci jsem jedl obědový balíček, 

který mi rodina připravila. K večeři také vždy něco uvařili. V 

domě bylo čisto a během týdne se několikrát pralo, takže o 

čisté oblečení nebyla nouze. 

Ve volném čase jsem převážně spal, četl, hrál se spolubydlícím nebo byl s rodinou. V okolí 

nebylo téměř nic, kam by se dalo jít, ale o víkendech jsem chodil na výlety organizované paní 

Rozkovcovou. Navštívil jsem města jako Dublin, Cork, Middleton nebo Cobh. Mezi zajímavá 

místa, co jsem viděl, patří pivovar Guinness, distilérka Jameson, Moherské útesy nebo 

muzeum Titaniku.  

Tohle všechno jsem si mohl dovolit díky grantu, 

který mi zaplatil vlastně úplně vše. Dopravu, 

ubytování, stravu.  

Na tuto stáž bylo nutné se připravit. Chodil jsem 

každý týden na odpolední kurzy. Hlavně jsem se 

tam učil anglické odborné výrazy pro svůj obor, 

stejně tak jako běžnou angličtinu. Během těchto 

kurzů nám pustili několik prezentací o místní 

kultuře, zvycích a něco málo o historii. Většinu 

z toho jsem nakonec nevyužil. 

Nakonec jsem rád, že jsem jel. Poznal jsem nový kraj a lidi. I když pravděpodobně ne tolik 

jako ostatní v Corku. Od práce jsem čekal něco víc, ale i tak to nebylo tak zlé. Výlety jsem si 

užil a rád jsem si prohlédl nová místa. Znovu bych tam pravděpodobně nejel. Nějak mi to 

tam nesedlo. Možná proto, že mimo město nebylo moc co dělat. 


